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P R O T O K Ó Ł Nr IX/2019 

z obrad IX Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dniu 7 listopada 2019 r. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2019 – 2025. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obniżenia podatku rolnego na rok 2020 na obszarze gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 

doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w 

szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. (dot. drogi zlokalizowanej w miejscowości Nowa Biała oraz na części ul. 

Szkolnej w Maszewie Dużym) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. (dot. drogi zlokalizowanej na ul. J. Korczaka oraz części ulic: Sportowej, A. 

Mickiewicza i J. Słowackiego w Maszewie Dużym) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej położonej w m. Nowe Proboszczewice, gmina Stara Biała. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku 

sołectwa Nowe Proboszczewice o przeznaczenie środków funduszu sołeckiego na 2020 

rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Państwa Katarzyny i Mariusza 

Zajączkowskich. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia udzielających schronienia 

osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za usługi, pomoc rzeczową, 

posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, 

przyznane pod warunkiem zwrotu, będące w zakresie zadań własnych gminy. 

23. Zajęcie stanowiska w sprawie Uchwały Zgromadzenia Związku Gmin Regionu 

Płockiego Nr 31/VII/2019 z dnia 4 października 2019 r. w sprawie zmiany Statutu 

Związku Gmin Regionu Płockiego. 

24. Przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała 

za rok szkolny 2018/2019 wraz z wynikami egzaminu ósmoklasisty i egzaminu 

gimnazjalnego w 2019 r. 

25. Przedstawienie informacji dotyczącej analizy: oświadczeń majątkowych złożonych na 

początek kadencji oraz oświadczeń  majątkowych za 2018 rok.  

26. Sprawy różne. 

27. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 7 listopada 2019 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:20 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. T. Bętlejewski  

2. M. Downarowicz  

3. M. Krajewski  

4. I. Kraska  

5. M. Lewandowska  

6. A. Malanowska  

7. H. Murawski  

8. A. Pawłowski  

9. J. Portalski  

10. K. Portalski  

11. M. Przyczka 

12. J. Sieradzki 

13. Z. Truchlewski  

14. M. Turowska-Burczyńska  

15. M. Wojtalewicz  

Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca 

Rady Gminy. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych co 

stanowi quorum, wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodnicząca Rady przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, 

sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, kierowników gminnych jednostek organizacyjnych 

oraz przybyłą Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Magdalenę Tomasińską. 

 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zaproponowany 

porządek obrad. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła jednogłośnie (15 głosów „za”) 

zaproponowany porządek obrad, który przedstawia się następująco: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach w okresie między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2019 – 2025. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obniżenia podatku rolnego na rok 2020 na obszarze gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Stara Biała. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 

doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 

pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych w 

szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. (dot. drogi zlokalizowanej w miejscowości Nowa Biała oraz na części ul. 

Szkolnej w Maszewie Dużym) 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. (dot. drogi zlokalizowanej na ul. J. Korczaka oraz części ulic: Sportowej, A. 

Mickiewicza i J. Słowackiego w Maszewie Dużym) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej 

nieruchomości gruntowej położonej w m. Nowe Proboszczewice, gmina Stara Biała. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku 

sołectwa Nowe Proboszczewice o przeznaczenie środków funduszu sołeckiego na 2020 

rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Państwa Katarzyny i Mariusza 

Zajączkowskich. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia udzielających schronienia 

osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za usługi, pomoc rzeczową, 

posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, 

przyznane pod warunkiem zwrotu, będące w zakresie zadań własnych gminy. 

23. Zajęcie stanowiska w sprawie Uchwały Zgromadzenia Związku Gmin Regionu 

Płockiego Nr 31/VII/2019 z dnia 4 października 2019 r. w sprawie zmiany Statutu 

Związku Gmin Regionu Płockiego. 
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24. Przedstawienie Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała 

za rok szkolny 2018/2019 wraz z wynikami egzaminu ósmoklasisty i egzaminu 

gimnazjalnego w 2019 r. 

25. Przedstawienie informacji dotyczącej analizy: oświadczeń majątkowych złożonych na 

początek kadencji oraz oświadczeń  majątkowych za 2018 rok.  

26. Sprawy różne. 

27. Zakończenie obrad. 

 
Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia VIII sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy zgłaszają 

uwagi i zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt 

protokołu z VIII sesji. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z VIII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

(15 głosów „za”). 

 
Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 

 Dokonano odbioru budowy drogi gminnej Kowalewko – Kamionki. Wartość inwestycji 

to 956 545, 07 zł w tym dotacja z Funduszu Ochrony Gruntów w wysokości 95 000 zł; 

 Rozliczono trzy zadania dofinansowane ze środków Mazowieckiego Instrumentu 

Aktywizacji Sołectw. W kobiernikach – koszt 107 625,00 zł, w Ogorzelicach – koszt 

246 913,00 zł  i w Starych Proboszczewichach – koszt 246 838.89 zł. Wszystkie zadania 

otrzymały dofinansowanie w wysokości po 10 tys. zł; 

 Trwa realizacja inwestycji drogowych: ul. Współnej w Mańkowie, ul. Dębowej  

w Maszewie Dużym oraz ulic:Wesołej i części Mickiewicza w Maszewie Dużym; 

 11 października br. podpisano umowę z Marszałkiem Województwa na dotację na 

zakup sprzętu komputerowego do pracowni w Szkole Podstawowej w Starych 

Proboszczewicach; 

 25 października br. podpisano umowę z marszałkiem Województwa Mazowieckiego na 

dotację do zakupu samochodu średniego dla OSP Stara Biała w wysokości 100 tys. zł. 

Kwota zakupu samochodu wynosi ponad 900 tys. zł, z czego na jego zakup otrzymano: 

dofinansowanie z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji w wysokosci 200 

tys. zł, ze strony Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 100 tys. zł, z WFOŚiGW  

w wysokości 285 tys. zł, dotację z wpłat towarzystw ubezpieczeniowych na rzecz 

ochrony przeciwpożarowej w wysokosci 75 tys. zł oraz prawie 300 tys. zł z budżetu 

Gminy.; 
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 Gmina otrzymała dotacje z funduszy unijnych, w ramach program Senior +, na zakup 

sprzętu i prowadzenie zajęć dla seniorów w wysokości 822 836,00 zł; 

 Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej zgłosiła problem związany z taborem 

samochodowym i  poprosiła o pomoc finansową przy zakupie samochodu na potrzeby 

posterunku policji; 

 Wpłynęło pismo Prezesa Sądu Rejonowego w Płocku w sprawie określenia jednostek 

organizacyjnych w których będą wykonywane prace w ramach kary ograniczenia 

wolności i prac społecznie-użytecznych dla osób które naruszyły prawo i zostały 

prawomocnie skazane przez sądy. W odpowiedzi na to pismo, poinformowano, że 

Gmina może powierzyć skazanym wykonywanie prac porządkowych w szkołach, 

Urzędzie Gminy, na terenie spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” oraz 

Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu; 

 Odnośnie gospodarki odpadami - na dzisiejszej sesji zostanie poddany radnym pod 

głosowanie  Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stara Biała. 

Następnie pod koniec listopada będą musiały zostać podjęte 4 uchwały obligatoryjne, 

aby można było procedować dalej to zadanie, tj. w sprawie określenia terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

terenie gminy, w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz w sprawie szczegółowego sposobu  

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

Od 1 grudnia zostaną zatrudnione osoby, które będa zajmowały sie gospodarką 

odpadami w Urzędzie Gminy. Gmina będzie musiała przeprowadzać również kontrole 

urządzeń do kompostowania odpadów bio, u tych mieszkańców, ktorzy nie zdeklarują 

oddawania tego typu odpadów oraz kontrole sprawdzające sposób segregacji odpadów. 

 23 października br. podpisano umowy na dostawę energii elektrycznej. Dostawcą 

energii na oświetlenie uliczne od 1 stycznia 2020 r. do 30 czerwca 2021 r. będzie Innogy 

Polska S. A., a na obiekty Energa Obrót S. A. Koszt energii na oświetlenie uliczne 

wynosi 373,55 zł/MWh brutto, a na obiekty 462,23 zł/MWh brutto; 

 Odbyło się spotkanie właścicieli NZOZ Biała z radnymi z Nowych i Starych 

Proboszczewic, na którym właścicielki zgłosiły zamiar rezygnacji z wynajmu budynku, 

jeżeli znajdzie się inny podmiot chętny do prowadzenia ośrodka zdrowia w Nowych 

Proboszczewicach w wymiarze większym niż dotychczas, tym samym dając możliwość 

udostępnienia budynku innemu podmiotowi; 

 Odnośnie oświetlenia ulicznego, które zostało zatwierdzone przez Komisję Budżetową 

do wykonania w 2020 roku – lampy do montażu, nie wymagające projektowania  spółka 

Energa Oświetlenie powinna wykonać do końca roku 2019, poza 4 przypadkami, gdzie 

jest konieczność wybudowania nowego układu pomiarowego, czyli dodatkowego 

licznikowania tych oświetleń. W tych przypadkach ze względu na dłuższy czas 

oczekiwania na zamontowanie licznika montaz zakończy się na początku przyszłego 

roku. Lokalizacje miejsc, w których jest niezbedne opracowanie dokumentacji 

technicznej zostały sprawdzone i akualnie oczekujemy na warunki przyłączenia do sieci 

przez spółkę Energa Operator i mapy geodezyjne. Po uzyskaniu warunków przyłączenia 

i otrzymaniu map do celów projektowych rozpoczną się prace projektowe.  
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zabieranie głosu i zadawanie pytań w związku  

z przedstawionym przez Wójta sprawozdaniem. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki:  
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 Zapytał, czy jest lub będzie projektowane oświetlenie na ul. Sierpeckiej do ul. Leśnej  

w Starych Proboszczewicach , 

 Zapytał, czy dołożenie lampy na ul. Krótkiej wymaga zamontowania dodatkowego 

licznika. Kiedy zostanie zamontowana lampa. 

Odpowiedź Wójta: 

 Oświetlenie przy ul. Sierpeckiej jest uwzględnione do projektowania. 

 Lampa zostanie zamontowana do końca roku, natomiast licznik może być zamontowany 

później.  

 
Radny Adam Pawłowski: 

 Zapytał o oświetlenie przy ul. Płockiej (między cmentarzem a ul. Chabrową) oraz  

o dołożenie 1 lampy przy ul. Stokrotkowej w Nowych Proboszczewicach. 

 Stwierdził, że podczas spotkania dot. funkcjonowania NZOZ w Białej filii w Nowych 

Proboszczewicach zostały poczynione ustalenia dotyczące umieszczenia informacji na 

temat ewentualnej możliwości obsługi opieki zdrowotnej mieszkańców Proboszczewic 

na stronie internetowej Gminy i NFZ. Zapytał czy taka informacja została umieszczona. 
Odpowiedź Wójta: 

 Lampa przy ul. Stokrotkowej zostanie zgodnie z ustaleniami ze spółką Energa 

Oświetlenie zamontowana do końca roku. W sprawie oświetlenia przy ul. Płockiej 

czekamy na mapy do celów projektowych.  

 W sprawie NZOZ w Nowych Proboszczewicach zapytano w pobliskich ośrodkach 

zdrowia działających na terenie powiatu przylegającym do Nowych Proboszczewic, czy 

są zainteresowani tym tematem. Informacje na ten temat zostanie przygotowana. 

Natomiast umowę z NZOZ w Białej Gmina ma podpisaną do końca marca 2020 roku. 

 
Radny Hubert Murawski: 

 Poinformował, że słyszał, że zamiast na ul. Jodłowej w Maszewie Dużym została 

zamontowana lampa na ul. Modrzewiowej. Poprosił o wyjaśnienie. 

 Zapytał czy Wójt wystąpił do projektanta odpowiedzialnego za modernizację drogi 

wojewódzkiej nr 559 o przekazanie na piśmie informacji na jakim etapie jest 

projektowanie, zgodnie z ustaleniem na poprzedniej sesji oraz czy otrzymał odpowiedź. 

Odpowiedź Wójta: 

 Lampa została zamontowana w miejscu gdzie zwiększa bezpieczeństwo wszystkich 

osób korzystających z tych dróg. Ostatecznie ustalono że oświetlenie zostanie 

zamontowane na obu słupach. 

 W sprawie drogi wojewódzkiej nr 559 dyrektor MZDW kilkanaście dni temu 

poinformował, że jest kilkudniowe opóźnienie. Zostanie skierowana prośba do 

projektantów o przedstawienie raportu i pod koniec listopada informacje zostaną 

przedstawione radnym. Zgodnie z umowami do końca roku powinna być cała 

dokumentacja. 

 Dodał, że z powodu problemów z uzgadnianiem dokumentacji projektowej 

modernizacji drogi 559, w ramach budowy ul. Dębowej nie zostanie pobudowany 

chodnik (od granicy z miastem do drogi wojewódzkiej 559), aby nie wydłużać 

procedury uzgadniania projektu drogi nr 559. Najpierw zostanie zakończona 

dokumentacja dot. drogi wojewódzkiej 559, a następnie przystąpimy do projektowania 

chodnika.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki: 

 Poprosił o informacje nt. „urządzenia do kompostowania” , o którym Wójt wspomniał 

gdy mówił o zmianie przepisów dot. gospodarki odpadami. 
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Odpowiedź Wójta: 

 Wójt wyjaśnił, że celowo nie użył słowa kompostownik, aby mieszkańcy nie czuli się 

zobowiązani do zakupu nowego kompostownika np. w marketach ogrodniczych. 

Natomiast „urządzenie do kompostowania” to jest kompostownik, który mieszkańcy 

mogą zbudować we własnym zakresie.    

 
Przewodnicząca Rady Małgorzata Lewandowska: 

 Zapytała o projekt oświetlenia przy drodze w Maszewie prowadzącej do oczyszczalni 

ścieków. 

Odpowiedź Wójta: 

 Również jest zgłoszone do projektowania. 

 

Radna Iwona Kraska: 

 Zapytała odnośnie oświetlenia przystanków w Srebrnej oraz miejsca przejścia dla 

pieszych. 

Odpowiedź Wójta: 

 Stwierdził, że musi sprawdzić informacje o sytuacji jaka jest w tym przypadku. 

 

 
Wobec braku kolejnych pytań i wniosków, Przewodnicząca Rady przystąpiła do kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 
Ad. 5. 

Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 

w okresie między sesjami. 

 

Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Adam Pawłowski 

omówił tematykę posiedzeń, którą było gospodarowanie mieniem komunalnym i gospodarka 

przestrzenna oraz funkcjonowanie szkół i przedszkoli. 

 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się jeden raz. Sprawozdanie z przebiegu 

posiedzenia przedstawiła Przewodnicząca Komisji Monika Turowska-Burczyńska. 

Tematem posiedzenia było rozpatrzenie wniosku skierowanego do Rady Gminy dot. 

doprowadzenia nawierzchni drogi znajdującej się na działkach o numerach ewidencyjnych 

18/37 i 173 w Nowych Proboszczewicach do stanu pozwalającego na jej użytkowanie. 

Stanowisko Komisji zostało przedstawione w uzasadnieniu do projektu uchwały, która będzie 

rozważana do podjęcia w pkt 20 porządku obrad sesji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że wcześniej ta drogą nikt nie chodził, nie była używana 

gdyż mieszkańcy poruszają się innymi pobliskimi drogami. Apelował do radnych o zachowanie 

zdrowego rozsądku. Stwierdził, że nie popiera tego, że droga została zaorana, natomiast 

doprowadzenie drogi do stanu użytkowania w odpowiednich standardach  jest w obecnej chwili 

zbędne i kosztowne. 
 

Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Hubert Murawski,  

omówił tematykę posiedzenia, którą było rozwój budownictwa mieszkaniowego na terenie 

gminy. Możliwość wykorzystania różnych źródeł dofinansowania. 

 

Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodnicząca Komisji Mirosława 

Wojtalewicz omówiła tematykę posiedzenia, którą było realizacja zadań z zakresu gospodarki 

wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy. 
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Wiceprzewodniczący Rady Jan Sieradzki zapytał, czy wraz z projektem ul. Spółdzielczej  

w Starych Proboszczewicach projektowana będzie kanalizacja w tej ulicy.  
 
Prezes Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. Jarosław Rydzewski 

wyjaśnił, że był w terenie aby sprawdzić sytuację. Ulica Spółdzielcza praktycznie zabudowana 

jest po jednej stronie (7 posesji zamieszkałych oraz 4 firmy), a po drugiej stronie jest pole. 

Dłogość odcinka kanalizacji wynosiłaby około 700 m, a koszty wyniosłyby ponad 300 tys. zł.  

Uznał, że nie jest to najbardziej potrzebna budowa kanalizacji w gminie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że jego zapytanie dotyczyło konsultacji przy 

projektowaniu ul. Spółdzielczej, a nie budowy kanalizacji. Zgodnie z rozmową z Wójtem 

ustalono, że miały zostać przeprowadzone konsultacje ze Spółką Gospodarka Komunalna. 

 
Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2019 – 2025. Następnie stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały, który na prośbę Przewodniczącej Rady omówiła 

Skarbnik Gminy. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska poprosiła o wyjaśnienie dotyczące wysokości kwoty do 

przekazania dla GOKiS-u.  

 

Dyrektor GOKiS Roland Bury wyjaśnił, że w piśmie które złożył było dokładnie napisane, tj. 

10 x 16 tys. zł czyli 160 tys. zł, które trzeba zapłacić za sprzątanie hali oraz 130 tys. zł za czynsz 

dzierżawy, który musi zapłacić Gminie. Te koszty zostały pokryte ze środków finansowych 

GOKiS-u, dzięki czemu Gmina mogła odzyskać vat z tej inwestycji. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska zapytała, czy Dyrektor Bury ma jakieś propozycje aby 

GOKiS w roku 2020 zaczął przynosić zyski. 

 

Dyrektor wyjaśnił, że już w tym roku zaczęto organizować koncerty, które są płatne  

i planowane są kolejne koncerty w 2020 roku. W ten sposób GOKiS zwiększy swoje przychody. 

 
Wobec braku kolejnych pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 79/IX/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2019 – 2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2019 rok. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt 

uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 80/IX/19 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2019 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
W tym momencie Przewodnicząca Rady zarządziła 20-sto minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2020. Następnie stwierdziła, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wójt wyjaśnił, że uchwała jest powieleniem uchwały obowiązującej w 2019 roku. 

 

Wobec braku kolejnych pytań i wniosków, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 1 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska 

PRZECIW (1) 

M. Wojtalewicz 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większścią głosów  (14 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 81/IX/19 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na rok 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obniżenia podatku rolnego na rok 2020 na obszarze 

gminy Stara Biała. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały  

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 82/IX/19 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obniżenia podatku rolnego na rok 2020 na obszarze gminy Stara Biała (uchwała 

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 10. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stara Biała. Następnie stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i kolejnych wniosków, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 83/IX/19 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Stara Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 

Ad. 11. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Stara Biała z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
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rok 2020. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 84/IX/19  w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020 (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 
Ad. 12. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli i innych 

placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci 

młodsze, zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

 

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie autopoprawki, tj. treść § 1 pkt 6 „Nauczyciel pracujący  

z grupą obejmującą dzieci 6-letnie i dzieci młodsze” zastąpić   „Nauczyciel pracujący z grupą 

obejmującą dzieci 6-letnie i 5-letnie”. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 85/IX/19 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, 

doradców zawodowych oraz nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych 
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pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, zatrudnionych  

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 13. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. (dot. drogi zlokalizowanej w miejscowości 

Nowa Biała oraz na części ul. Szkolnej w Maszewie Dużym). Następnie stwierdziła, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 86/IX/19 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia 

jej przebiegu (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 14. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu (dot. drogi zlokalizowanej na ul. J. Korczaka 

oraz części ulic: Sportowej, A. Mickiewicza i J. Słowackiego w Maszewie Dużym) oraz 

stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. 
 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 87/IX/19 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia 

jej przebiegu (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
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Ad. 15. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Maszewo. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła 

o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 88/IX/19 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 16. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Ludwikowo. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały  

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 89/IX/19 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Ludwikowo (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 17. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego  

w m. Brwilno. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła  

o zabieranie głosu w tej sprawie. 
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Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 90/IX/19 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych  

z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 18. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej w m. Nowe Proboszczewice, 

gmina Stara Biała. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały  

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska zapytała o cenę operatu oraz wielkość zbywanej 

nieruchomości gruntowej. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 5-cio minutową przerwę w obradach, w trakcie której Wójt 

ustalił informacje dot. pytań radnej. 

 

Po przerwie Wójt wyjaśnił że ceny wynikają z  operatu szacunkowego.  Działka nr 195/3 - 

powierzchnia gruntu wynosi 238 m2, a jej wartość została oszacowana na 6 900 zł. Natomiast 

działka 195/2 – powierzchnia gruntu wynosi 61m2, a jej wartość oszacowano na 1779 zł. 

 

Wobec braku kolejnych  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 1 radna 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Wojtalewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

M. Turowska-Burczyńska 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów  (14 głosami „za”) 

podjęła Uchwałę Nr 91/IX/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie niezabudowanej 
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nieruchomości gruntowej położonej w m. Nowe Proboszczewice, gmina Stara Biała 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 19. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Nowe Proboszczewice o przeznaczenie 

środków funduszu sołeckiego na 2020 rok. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali 

projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 92/IX/19 w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku 

sołectwa Nowe Proboszczewice o przeznaczenie środków funduszu sołeckiego na 2020 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 20. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Państwa Katarzyny i Mariusza Zajączkowskich. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni 

otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała o piśmie złożonym przez wnioskodawców, mającym na 

celu uzupełnienie wniosku, które odczytała. 

 

Wobec braku kolejnych pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 2 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka, J. Sieradzki,  

Z. Truchlewski, M. Wojtalewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

A. Pawłowski, M. Turowska-Burczyńska 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy większością głosów  (13 głosami „za”)  

podjęła Uchwałę Nr 93/IX/19 w sprawie rozpatrzenia wniosku Państwa Katarzyny  

i Mariusza Zajączkowskich (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 21. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia 

udzielających schronienia osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym. Następnie 

stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 94/IX/19 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia udzielających schronienia 

osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym (uchwała w załączeniu do 

niniejszego protokołu). 

 

Ad. 22. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków 

za usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe 

i zasiłki celowe, przyznane pod warunkiem zwrotu, będące w zakresie zadań własnych gminy. 

Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie 

głosu w tej sprawie. 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 95/IX/19 w sprawie zasad zwrotu wydatków za usługi, pomoc rzeczową, 

posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe, 
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przyznane pod warunkiem zwrotu, będące w zakresie zadań własnych gminy (uchwała  

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 23. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym Uchwałę Zgromadzenia Związku Gmin Regionu 

Płockiego Nr 31/VII/2019 z dnia 4 października 2019 r. w sprawie zmiany Statutu Związku 

Gmin Regionu Płockiego. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali uchwałę  

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Radna Monika Turowska-Burczyńska zapytał o zabezpieczoną składkę dla ZGRP. 

Wójt wyjaśnił, że Gmina jest już rozliczona ze ZGRP w tym zakresie. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie Uchwałę Zgromadzenia Związku Gmin Regionu Płockiego Nr 31/VII/2019 z dnia 

4 października 2019 r. w sprawie zmiany Statutu Związku Gmin Regionu Płockiego. 

 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

T. Bętlejewski, M. Downarowicz, M. Krajewski, I. Kraska, M. Lewandowska,  

A. Malanowska, H. Murawski, A. Pawłowski, J. Portalski, K. Portalski, M. Przyczka,  

J. Sieradzki, Z. Truchlewski, M. Turowska-Burczyńska, M. Wojtalewicz  
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) przyjęła 

Uchwałę Zgromadzenia Związku Gmin Regionu Płockiego Nr 31/VII/2019 z dnia  

4 października 2019 r. w sprawie zmiany Statutu Związku Gmin Regionu Płockiego 

 
Ad. 24. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym Informację o stanie realizacji zadań oświatowych  

w Gminie Stara Biała za rok szkolny 2018/2019 wraz z wynikami egzaminu ósmoklasisty  

i egzaminu gimnazjalnego w 2019 r.. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali ww. 

Informację i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 
Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

Gminy przyjęła Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Stara Biała za rok 

szkolny 2018/2019 wraz z wynikami egzaminu ósmoklasisty i egzaminu gimnazjalnego  

w 2019 r. (Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
Ad. 25. 

Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych odczytali: 

 Przewodnicząca Rady – informację Wojewody Mazowieckiego dotyczącą oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Wójta i Przewodniczącą Rady oraz informację 

Przewodniczącej Rady dotyczącą analizy danych zawartych w oświadczeniach 

majątkowych radnych złożonych na początek kadencji oraz za 2018 r. 

 Wójt – informację dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych za 2018 r., złożonych przez 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy  oraz 

przez osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta. 
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Przewodnicząca Rady poprosiła aby przy składaniu kolejnych oświadczeń majątkowych radni 

dołożyli starań przy ich wypełnianiu i nie powtarzali popełnionych błędów, które wynikły  

z analizy. 

 
W tym momencie radny Adam Pawłowski opuścił salę obrad. 

 
Ad. 26. 

W sprawach różnych: 

 

Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Na poprzedniej sesji Przewodnicząca Rady poinformowała sołtysa o konieczności 

uzupełnienia dokumentów dot. funduszu sołeckiego. W związku z tym zgłosił się do 

Pani Skarbnik Gminy, która nie pozwoliła poprawić pierwotnego wniosku i dopisać 

brakujących rzeczy. W związku z tym napisał pismo do Rady, uzupełniające pierwotny 

wniosek. Uznał, że odrzucenie wniosku przez Wójta świadczy o zlekceważeniu 

mieszkańców Nowych Proboszczewic. Oskarżył Wójta o manipulację radnymi 

poprzedniej kadencji oraz mieszkańcami. 

 Stwierdził również widoczne lekceważenie przez Wójta mieszkańców poprzez brak 

działań związanych z projektowaniem chodnika przy, drodze wojewódzkiej nr 540, tj. 

ul. Bielskiej w Nowych Proboszczewicach. Poinformował o piśmie z MZDW,  

w którym MZDW odnosi się pozytywnie w tej sprawie przy partycypacji Gminy Stara 

Biała. 

 Stwierdził zaniedbanie Wójta w sprawie gazyfikacji Nowych Proboszczewic. Dodał, 

że ludzie pytają co z ich pieniędzmi, które były przekazane do społecznego komitetu 

20 lat temu. Stwierdził, że przez niezaradność radnych i manipulację Wójta 

mieszkańcami gazociąg nie został pobudowany. 

 

Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że kwestia funduszu sołeckiego była badana przez Radę 

Gminy i w uzasadnieniu do projektu uchwały czytelnie została uzasadniona jej decyzja. 

Zarówno sołtysi jaki i radni muszą stosować się do ustawy o funduszu sołeckim. 

 

Odpowiedź Wójta: 

 Wójt stwierdził, że sołtys swoją nieudolność, brak rozeznania i jakiejkolwiek 

współpracy między sołtysem a Gminą próbuje zrzucić na uprzedzenie Wójta  

w stosunku do mieszkańców Nowych Proboszczewic. Uznał, że dyskusja na takim 

poziomie nie ma sensu. Zaproponował sołtysowi, aby zaczerpnął porad od innych 

sołtysów, jak się załatwia takie sprawy i realizuje zadania sołtysa. 

 Wyjaśnił, że ul. Bielska jest drogą wojewódzką, czyli jej utrzymanie należy do MZDW 

i jej modernizacja nie jest zadaniem własnym gminy. Prowadzone są rozmowy na ten 

temat, ale ustalono, że dopiero jak zakończony będzie projekt drogi wojewódzkiej nr 

559, rozpocznie się działanie w sprawie drogi wojewódzkiej nr 540. 

 Wójt odnosząc się do stwierdzenia przez sołtysa że Wójt od 20 lat zaniedbuje Nowe 

Proboszczewice wymienił, że w ciągu tego czasu wybudowano: szkołę w Starych 

Proboszczewicach, oczyszczalnię ścieków, kanalizację sanitarną, wodociągi, drogi na 

prawie wszystkich ulicach, potężny parking vis a vis kościoła, przedszkole, stadion 

„Wierzbica” i inne. 

Wójt wyraził nadzieję, że mieszkańcy Proboszczewic są rozsądni i widzą nieudolność 

swojego sołtysa, który nie potrafi współpracować, a jedynie robić zamęt. 

 Odnośnie gazociągu stwierdził, że w czasie, o którym sołtys wspomina, budowa 

gazociągu nie była z nikim ustalana, ani z Gminą, ani z Gazownią. Roszczenia  

w sprawie wpłacanych kwot do Komitetu Społecznego powinno się składać do 
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przedstawicieli tego Komitetu. W miejscowościach gdzie Gmina inicjowała 

pobudowanie sieci gazowej, sieć została pobudowana.  

 

Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Stwierdził, że Wójt okłamuje mieszkańców, informując ich, ze ul. Polna będzie 

wykonana w 2020 r. 

 

Przewodnicząca Rady zakończyła dyskusję w tej sprawie. 

 

Sołtys Włoczewa Barbara Żółtowska: 

 Zapytała, na jakim etapie jest projektowanie drogi Kamionki – Włoczewo. 

Sołtys Miłodroża Tomasz Kowalski: 

 Zapytał, czy budowa drogi w Miłodrożu zostanie wpisana do wykonania  

w przyszłorocznym budżecie. 

 Zapytał o termin zamontowania 3 lamp w Miłodrożu.  

Sołtys Wyszyny  Stanisław Wiśniewski: 

 Zapytał, o termin ogłoszenia przetargu na II etap kanalizacji w Ludwikowie i Wyszynie. 

 

Odpowiedź Wójta: 

 Odnośnie ul. Polnej, Wójt zaprzeczył jakoby obiecywał komuś jej wykonanie w 2020 

roku. Poinformował, że dokumentacja jest przygotowana, natomiast co do realizacji 

jest to sprawa kwestii budżetu. 

 Odnośnie drogi gminnej Kamionki – Włoczewo, wyjaśnił, że proces projektowania jest 

rozpoczęty. 

 Odnośnie drogi w Miłodrożu, poinformował że dokumentacja jest kompletna oraz jest 

prawomocne pozwolenie na budowę. W tej chwili toczą się rozprawy administracyjne 

w Starostwie odnośnie odszkodowania za grunty przejęte pod drogę. Łączna wysokość 

odszkodowań jaką Gmina będzie musiała zapłacić za grunty pod drogę w Miłodrożu, 

tj. około 900 m wyniesie około 100 tys. zł. Budowa tej drogi będzie brana pod uwagę 

na etapie konstruowania budżetu. 

 Odnośnie lamp w Miłodrożu wyjaśnił, że lampy powinny być do końca roku 

zamontowane. 

Dodatkowo Wójt poinformował na jakim etapie są inwestycje realizowane w gminie: 

 Jest już prawomocne pozwolenie na budowę drogi Bronowo-Zalesie - Nowe Bronowo. 

 Na końcowym etapie projektowania jest droga Nowe Trzepowo - Bronowo-Zalesie.  

 Projektant ponownie złożył wniosek o ZRID na około 900 m ul. Łącznej, czyli drogi  

Maszewo Duże – Maszewo. Następnie zostanie doprojektowany kolejny odcinek, tj. 

około 600 m tej drogi.  

 Projekt ul. Mazowieckiego w Proboszczewicach jest skończony. Aktualnie  

w Starostwie procedowane jest pozwolenie na budowę. 

 Przygotowywany jest przetarg na budowę ulic: Hermana, Konopnickiej  

i Szacherskiego w nowych Proboszczewicach. 

 Na ulicę Irysową jest prawomocne pozwolenie na budowę.  

 Przeznaczono 120 tys. zł na budowę chodnika wzdłuż ul. Płockiej (do ul. Azaliowej). 

Poinformował również: 

 W dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie z prezydentem miasta Płock w sprawie 

komunikacji miejskiej. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że przed sesją zaczerpnęła informacji odnośnie ul. 

Łącznej, z których wynika, że złożony dnia 15 października wniosek będzie musiał zostać 
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uzupełniony, ze względu na brak  załączonych map podziałowych. Poprosiła o solidne 

podejście do sprawy aby ul. Łączna mogła zostać wykonana w przyszłym roku.  

 
Prezes Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. Jarosław 

Rydzewski w odpowiedzi na pytanie sołtysa Wyszyny wyjaśnił, że został złożony wniosek o 

dofinansowanie z funduszy unijnych na budowę II etapu kanalizacji sanitarnej w Ludwikowie 

i Wyszynie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, Niestety nie udało sie uzyskać 

dofinansowania. Został również złożony wniosek o pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na budowę II etapu kanalizacji 

sanitarnej w Ludwikowie i Wyszynie, ale nie został jeszcze rozpatrzony. Jeżeli będzie 

rozpatrzony pozytywnie, zostanie ogłoszony przetarg. 

 

Radni ustalili że 10 grudnia br. o godz. 12.00 odbędzie sie wspólne posiedzenie wszytkich 

komisji ze wzgledu na ten sam temat, tj. analiza i ostateczna ocena projektu budżetu Gminy na 

2020 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Rady ponowił prośbę o wycięcie wierzby rosnącej przy ul. Płockiej  

w Starych Proboszczewicach, stwarzającej niebezpieczeństwo. 

 

Ad. 27. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IX Sesji 

Rady Gminy Stara Biała. 

 

 
 

                                                                                    Przewodnicząca Rady 

 

                                                                       Małgorzata Edyta Lewandowska 
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Małgorzata Bornińska 


